
  

  

MILJÖ- OCH 

HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-11-18, § 24 

 

 Tid: 18 november 2008 kl 17.00 – 18.40 

   

 Plats: Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 

   

 Justerat: 25 november 2008  

  

 

Åsa Romson Torbjörn Erbe (m) 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Åsa Romson (mp) vice ordförande 

Lennart Jansson (m)  

Lena Bring (m)  

Torbjörn Erbe (m)  

Per Ola Bosson (m)  

Karin Karlsbro (fp)  

Eva Louise Erlandsson Slorach (s)  

Malte Sigemalm (s)  

Ulla Jöhnk (s)  

Godfrey Etyang (s)  

Stellan F Hamrin (v)  

 
Ersättare: 

 Nils Ingelström (m) tjänstgörande  

Aysin Hartzell (m) tjänstgörande 

Gustav Åkerblom (fp)  

Gerd Sjöberg-Granlund (s)  

Hassan Said Mahamed (s)  

Fredrik Canerstam (s)  

Charles Berkow (mp)  

Tina Kratz (v)  

  

 

Förhinder har anmälts av ordföranden Ulla Hamilton (m), ledamöterna Daniel 

Valiollahi (m) samt av ersättarna Ulf Linder (m), Björn Gülich (m), Anders Broberg 

(kd) och Carina Paulsson (s) . 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. 

Dessutom var biträdande borgarrådssekreterare Karin Dhakal och miljöförvaltningens 

avdelningschefer närvarande. 
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Klimatinformation till fastighetsägare och lägenhetsinnehavare.  

Slutrapport av delprojekt 3 

Dnr 2005-000315-206 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade enligt kontorets förslag. 

 

1  Förvaltningens förslag till beslut i punkterna 1 och 2 godkänns. 

 

2 Punkterna 3 och 4 godkänns inte. 

 

3 Förvaltningen uppmanas att samverka med IVL Svenska Miljöinstitutet för att ta 

 fram en version av klimatkalkylatorn med Stockholms profil 

 

4 Miljö- och hälsoskyddsnämnden anför därutöver följande:  

 

Vi anser att en klimatkalkylator kan utgöra ett bra och pedagogiskt 

informationsverktyg inom ramen för informationsprojektet Klimatneutrala 

Stockholmare. 

 Avseende punkten fyra anser vi att förvaltningens informationsinsatser i 

klimatfrågan gentemot stockholmarna bör hållas inom ramen för projektet 

Klimatneutrala Stockholmare. För att på så sätt åstadkomma en sammanhållen 

kommunikation och koncentrerade informationsinsatser.  

 

Ärendets handling   

Miljökontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 21 oktober 2008. Kontoret 

föreslog att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Godkänna förvaltningens redovisning av projektet. 

 

2 Överlämna rapporten till Stadsledningskontoret som slutrapportering av projektet. 

 

3 Uppdra till förvaltningen att medverka i IVL – Svenska miljöinstitutets arbete 

med  att utveckla en nationell växthusgasprofil. 

 

4 Uppdra till förvaltningen att i informationsarbetet kring klimatfrågan belysa 

 konsumtionens påverkan på klimatet som ett stöd till stadens medborgare i deras 

 konsumtionsval. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ledamöterna Torbjörn Erbe (m) och Karin Karlsbro (fp) föreslog att (se beslutet). 

 

2)  Vice ordförande Åsa Romson (mp) och ledamöterna Eva Louise Erlandsson Slorach (s) och Stellan F Hamrin (v), föreslog att miljö- och hälsoskyddsnämnden  beslutar i enlighet med kontorets förslag till beslut. 

 

Omröstning 

Vice ordförande Åsa Romson ställde de framlagda förslagen emot varandra och 

nämnden beslutade enligt Torbjörn Erbes m.fl. förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordförande Åsa Romson (mp) och ledamöterna Eva Louise Erlandsson Slorach 



  

(s), Malte Sigemalm (s), Ulla Jöhnk (s), Godfrey Etyang (s) och Stellan F Hamrin (v) 

reserverade sig mot beslutet med hänvisning till Åsa Romsons m.fl. förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordförande Åsa Romson (mp) enligt följande: 

 

Det är ett mycket intressant projekt som avslutas och vi välkomnar att Stockholms 

miljöförvaltning fortsätter arbeta med klimatfrågan utifrån ett helhetsperspektiv där 

både direkta och indirekta växthusgasutsläpp tas i beaktande och kommuniceras. Att 

få fram en särskild utsläppsprofil för Stockholm vore intressant eftersom 

Stockholmarna i detta projekt, liksom i en annan större studie på stockholmshushåll 

’HUSUS’, avviker från riksnormen genom mindre utsläpp från bostäder och 

arbetstransporter men mer utsläpp från fritidsresor framför allt flyg. 

 

 

Särskilt uttalande gjordes av ledamöterna Eva Louise Erlandsson Slorach (s), Malte 

Sigemalm (s), Ulla Jöhnk (s) och Godfrey Etyang (s) enligt följande: 

 

Rapporten visar att projektet har lett till att de deltagande hushållen lyckats minska 

sina växthusgasutsläpp med drygt 20 procent. Utfallet av projektet har alltså varit 

positivt. Projektet har genomförts inom ramen för miljömiljarden. Det är beklagligt att 

den borgerliga majoriteten inte vill satsa på sådana insatser utan istället har avvecklat 

denna typ av investeringar så långt det har varit möjligt. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


